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Z Á P I S 
 

zo  12.  riadneho zasadnutia ObZ Obce Poniky, ktoré sa konalo 

dňa 04. 05.  2016 na Obecnom úrade v Ponikách 

 

Prítomní :                               podľa prezenčnej listiny 

         

Program:                                podľa pozvánky, ktorá tvorí súčasť tohto zápisu 

 
 

K bodu č. 1 Otvorenie 12. riadneho zasadnutia ObZ v Ponikách 

Zasadnutie otvoril a prítomných privítal starosta obce Ing. Ján Beňo.  

 

K bodu č. 2 Schválenie programu rokovania zastupiteľstva obce Poniky 

Poslanci ObZ v Ponikách boli oboznámení s programom rokovania. 

Obecné zastupiteľstvo: 

A) Schválilo doplnenie bodov  

doplnenie bodu č. 6, podbod 6.1. Prenájom pozemkov vo vlastníctve obce Poniky 

doplnenie bodu č. 13 Oprava protipožiarnej nádrže na Ponickej Lehôtke a následný posun  

ostatných bodov programu 

A) Schválilo  

program 12. zasadnutia ObZ. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 3  Informatívna správa o aktivitách starostu obce Poniky 

Predložil starosta obce 

V predchádzajúcom období t.j od posledného zasadnutia obecného zastupiteľstva starosta 

obce vykonal tieto aktivity: práca v základných oblastiach činnosti obecného úradu 

v originálnych  aj prenesených kompetenciách. Pracovné stretnutia ohľadne aktivizácie 

činnosti v OPL, zavádzanie evidencie dreva a pod.. Valné zhromaždenie OPL, spol. s r.o. –

samostatný bod. Rokovania so zástupcami rímskokatolíckej farnosti v Ponikách ohľadne 

podružného merania vody v katolíckom cintoríne. Rokovanie so Stredoslovenskou 

vodárenskou a prevádzkovou spoločnosťou, a.s. Banská Bystrica ohľadne opravy vodovodu 

v obci Poniky a úpravy vodovodu pod autobusovými zastávkami. Ďalej s StVS Servising, a.s. 

prebehlo rokovanie ohľadne vybudovania kanalizácie v obci Poniky. Finančné prostriedky zo 

štrukturálnych fondov EÚ sú zatiaľ poskytované  len pre obce nad 2000 obyvateľov. V tejto 

súvislosti pripadá do úvahy  spojenie obcí Dúbravica, Oravce, Čerín a Poniky. Cena 

vybudovania kanalizácie v obci Poniky je viac ako 6 mil eur. Ďalej starosta obce informoval 

o pracovných stretnutiach s nájomcami poľnohospodárskych pozemkov. Ing. Juraj Piar a Bc. 

Pavol Ondrejko vykonali kontrolu pozemkov v prenájme, pri ktorej bol zistený skutkový stav 

pozemkov. Pri ukončení zmluvného vzťahu nájomcovia majú povinosť pozemky vrátiť. Obec 

Poniky uzavrela nové nájomné zmluvy na pozemky. Prebehli arboretizačné práce v okolí 

tokov Zolná, Vladárka, na Družstevnej ulici, námestí Štefana Žáryho, Poľnej ulici a Dolnej 

ulici. Zároveň boli zabezpečované činnosti v zmysle nového zákona o odpadoch. Prebehlo 

rokovanie s obvodným oddelením policajného zboru Slovenská Ľupča ohľadne dodržiavania 

verejného poriadku. Prebehli verejné obstarávania na: rekonštrukciu obecného úradu,  

rekonštrukciu budovy MŠ – dňa 03.05.2016 boli otvorené obálky z prieskumu trhu, cenovú 

ponuku dourčili traja uchádzači. Prebehla verejná obchodná súťaž na prenájom pozemkov vo 

vlastníctve obce vyhlásená dňa 11.03.2016. Prebieha príprava projektov na energetické audity 

budov vo vlastníctve obce a pod.. Starosta obce informoval o ukončení prác a záverečnej 
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monitorovacej správe k projektu verejného osvetlenia. Čaká sa na platbu z platobnej jednotky 

MH SR. Prebehli rokovania o poistných zmluvách, kde sa uskutočnilo verejné obstarávanie 

na poistenie majetku obce a inštitúcií v zriaďovateľskej pôsobnosti obce. Vykonalo sa  

zameranie budovy na fitness, budovy zdravotného strediska, kultúrneho domu v Ponickej 

Lehôtke. Starosta obce bude menovať projektové tímy:  na štúdiu uskutočniteľnosti 

telocvične, kde projektovým manažérom tímu bude Ing. Dušan Králik, projektový tím na 

rekonštrukciu zdravotného strediska, kde projektovým manažérom bude prednosta obecného 

úradu Poniky, projektový tím na vybudovanie zberného dvoru, kde projektovým manažérom 

bude Ing. Matula Peter. Do projektového tímu - projekt rekonštrukcie rodného domu Štefana 

Žáryho  zbor ECAV navrhol p.Annu Filipčovú. Veľa času starosta obce venoval aktivitám 

v zmysle zákona o ochrane prírody, aby sa zabránilo nelegálnym výrubom. Prebehlo 

rokovanie ohľadne Biomasy, kde budúci rok končí zmluva, je predpoklad, že správu 

prevezme obec. Prebiehajú finálne práce na PHSR. Prebehlo rokovanie s CHKO Poľana, 

klubom mládeže v Ponickej Lehôtke a v Ponikách, rokovanie ohľadne zriadenia elokovaného 

pracoviska Základnej umeleckej školy v našej Základnej škole s materskou školou Štefana 

Žáryho Poniky. Obec vykonala zápis do pamätnej knihy obce pri príležitosti ocenenia 

ochotníckeho divadla Vladária v Medzibrode a pri príležitosti 30. výročia otvorenia novej 

budovy ZŠ, kde sa uskutočnila návšteva pána Alfonza Lališa, ktorý bol 1. riaditeľom 

základnej školy v tejto budove. Prebehla Ponická fujarka, zorganizoval sa Deň zeme 

v spolupráci so Základnou školou s materskou školou Štefana Žáryho Poniky, kde žiaci 

základnej školy vysadili sa 420 sadeníc, sprievodnou akciou boli prednášky konateľov OPL, 

spol. s r.o.. Prebieha príprava okresnej hasičskej súťaže, ktorá sa bude konať dňa 28.5.2016 

v areáli na Horedoliní a príprava 20. ročníka  DFF. V piatok 13.5.2016 sa budú konať dni 

školy pri príležitosti 30. výročia otvorenia novej budovy školy. V sobotu  14.5.2016 prídu do 

obce honorárni konzuli SR v Turecku so sprievodom (asi 26 členná delegácia). Uskutoční sa 

zápis do pamätnej knihy obce, prehliadka rímskokatolíckeho kostola, prehliadka školy. 

Konzuli odovzdajú dar škole v hodnote asi 6000 eur – počítače do IKT učebne, nábytok do 

MŠ. Prebehol zájazd seniorov do divadla vo Zvolene. Starosta obce sa zúčastnil krstu knihy 

Podzemie Banskej Bystrice a okolia. Jedná sa o zaujímavú knihu, v ktorej sú spomínané 

Poniky ohľadne pivovarníckych pivníc, šachty v Ponikách a šachty v okolí kultúrneho domu 

v Ponickej Hute. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo  na vedomie 

informatívnu správu o aktivitách starostu obce. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

 

K bodu 4 Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra Obce Poniky na II. 

polrok 2016 

Predložila hlavná kontrolórka 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Poniky na II. polrok 2016 

B) Poverilo 

hlavného kontrolóra obce na výkon kontroly v súlade so schváleným plánom kontrolnej 

činnosti na II. polrok 2016. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 
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K bodu č. 5 Správa hlavnej kontrolórky Obce Poniky o kontrolnej činnosti 

Predložila hlavná kontrolórka 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie  

správy č. 1/2016 a 2/2016 hlavnej kontrolórky Obce Poniky o kontrolnej činnosti 

Otázka: 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

 

K bodu č. 6 Výsledky verejnej obchodnej súťaže – prenájom pozemkov vo vlastníctve 

obce poniky, návrh nájomných zmlúv 

Predložil prednosta Obecného úradu Poniky  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

výsledky verejnej obchodnej súťaže – prenájom pozemkov vo vlastníctve obce Poniky 

B) Odporučilo 

starostovi obce uzavrieť nájomné zmluvy 

Termín: do 15.mája 2016 

Zodpovednosť:  

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 6 Výsledky verejnej obchodnej súťaže – prenájom pozemkov vo vlastníctve 

Podbod 6.1. prenájom pozemkov vo vlastníctve obce Poniky 

 

Predložil starosta obce 

Firma AG Poniky predpokladá rozšírenie chovu oviec. Predmetné pozemky sú vhodné na len 

na spásanie. O pozemky v celku 7 verejnej obchodnej súťaže neprejavil nikto záujem. Pri 

rokovaní sa obec Poniky a AG Poniky, s.r.o. dohodli na prenájme týchto pozemkov, ktoré sú 

deklarovateľné vo výmere 5 ha. Pozemok parc. č. KN „E“ 4157 (lokalita Skálie) je z väčšej 

časti porastený tzv. lesostepnou vegetáciou, ktorá je v našich polohách zriedkavá.  Na danom 

stanovišti sa nachádza biotop, kde rastú chránené rastliny a vyskytujú sa tu aj chránené 

živočíchy. Pozemok nie je vhodný na intenzívne poľnohospodárske, alebo lesnícke využitie, 

nanajvýš na pastvu oviec a kôz, ktorých spásanie môže pomôcť udržať daný biotop. Na tomto 

stanovišti by nebolo vhodné mechanicky odstraňovať náletové dreviny, preto je v návrhu 

uvedená výmera 4 ha (deklarovateľná plocha na poľnohospodárske využitie) z pôvodnej 

výmery parcely 5,5951 ha. 

Na parcele č. KN „E“ 3340 by nebolo vhodné mechanicky odstraňovať náletové dreviny, 

preto je v návrhu uvedená výmera 1 ha (deklarovateľná plocha na poľnohospodárske využitie) 

z pôvodnej výmery parcely 5,5951 ha. 

Parcelu č. KN „E“ 2917 o výmere 2,8 ha nie je vhodné deklarovať na poľnohospodárske 

účely. 

Otázky: Ing. Alena Ježeková bola oslovená len firma AG Poniky, alebo aj iná firma?  

Starosta: oslovená bola len firma AG Poniky s r.o., lebo má v blízosti svoje produkčné diely 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A)  Schválilo 
Prenájom pozemkov: 

parc. č. KN „E“ 3340 – ttp, o výmere 1 ha vedený na LV č. 2510, 

parc. č. KN „E“ 4157 – ttp, o výmere 4 ha vedený na LV č. 548, 
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v sume 33 eur/ha/rok čo pri celkovej výmere 5 ha predstavuje nájomnú sumu celkom 160 eur 

ročne. 

B) Odporučilo 

starostovi obce Poniky uzavrieť nájomnú zmluvu  v prospech AG Poniky, s.r.o., Družstevná 

ulica 376, Poniky  

Termín: do 15.5.2016 

Zodpovednosť: 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

 

K bodu č. 7 Nakladanie a hospodárenie s majetkom obce 

Podbod 7.1 Žiadosť o odpredaj pozemku žiadateľky JUDr. Veroniky Poliakovej, 

Hriadky 320/44, Poniky 

Predložil starosta obce.  

Obec nenavrhuje predávať pozemky vo vlastníctve obce po teleso cesty. Cesta ulica Hriadky 

nie je vo vlastníctve obce. Obec mala záujem  vysporiadať miestnu komunikáciu cez Okresný 

úrad Banská Bystrica, odbor pozemkový a lesný, avšak zákon je nepriechodný, Na 

odporúčanie Okresného úradu Banská Bystrica, odbor pozemkový a lesný bol žiadosť 

o pozemkové úpravy v kat. území Poniky vzatá späť. 

Otázky: Marek Matuška – je možnosť výstavby rodinných domov pod tzv. spodnou cestou na 

Hriadkach ? 

Starosta: áno asi prostriedkom záhrad ide pás cez tieto parcely – bola by možná výstavba 

nových domov pod touto cestou po potok. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

A.1. žiadosť o odkúpenie časti pozemku parc. č. KN „C“ 794/8, t.č. vedený na LV 548 na 

základe žiadosti JUDr. Veroniky Poliakovej, trvale bytom Hriadky 320/44, Poniky. 

 

A.2.  žiadosť o odkúpenie časti pozemku parc. č. KN „C“ 795/3, t.č. vedený na LV 548 na 

základe žiadosti JUDr. Veroniky Poliakovej, trvale bytom Hriadky 320/44, Poniky. 

 

B) Schválilo 

B.1.  odpredaj časti pozemku parc. č. KN „C“ 794/8, t.č. vedený na LV č. 548, v prospech 

žiadateľky JUDr. Veroniky Poliakovej, trvale bytom Hriadky 320/44, Poniky po hranice 

existujúceho oplotenia. 

 

B.2.  prenájom časti pozemku parc. č. KN „C“ 795/3, t.č. vedený na LV č. 548, v prospech 

žiadateľky JUDr. Veroniky Poliakovej, trvale bytom Hriadky 320/44, Poniky. 

 

C) Odporučilo 

C.1.  žiadateľke dať vyhotoviť geometrický plán so zameraním pozemkov. Až po predložení 

geometrického plánu, bude ObZ v Ponikách žiadateľom odsúhlasený odpredaj 

a prenájom pozemkov. 

 

D) Odporučilo 

D.1. starostovi obce vyzvať vlastníkov nehnuteľností situovaných na ulici Hriadky 

o odkúpenie resp. prenájom užívaných pozemkov. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 
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K bodu č. 7 Nakladanie a hospodárenie s majetkom obce 

Podbod 7.2 Kúpa pozemku parc. č. KN „E“ 979 v prospech obce Poniky 

Predložil starosta obce 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo  

kúpu pozemku KN „E“ 979 od právnych nástupcov vlastníka pozemku (Elena Fľašková rod. 

Koscová, zomrela 1986) vedenej na LV č. 2963 v podieloch: 

Anna Dišková, trvale bytom Družstevná ulica 173, Poniky, v1/4, t.j. 25 m2 

Zuzana Krišková, trvale bytom Družby 1, Banská Bystrica v 1/4, t.j. 25 m2 za kúpnu cenu 8 

€/m2, čo pri celkovej výmere podielov spolu 50  m2 predstavuje kúpnu cenu 400 €. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 7  Nakladanie a hospodárenie s majetkom obce Poniky 

Podbod 7.3 Kúpa pozemku parc. č. KN „E“ 457 v prospech obce Poniky 

Predložil starosta obce 

Otázky: Matuška, môžeme disponovať s pozemkom, keď je tam iný vlastník?  

Starosta: predpokladáme realizovať reálnu deľbu predmetného pozemku. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

kúpu pozemku KN „E“ 457 od známych vlastníkov vedených na LV č. 793 v podieloch: 

Vlastník Anna Vrábelová, trvale bytom Wolkerova 17, Banská Bystrica,  v 4/32, t.j. 25,375 

m2 

Vlastník Anna Svoreňová, trvale bytom Čerín 26 v 5/32, t.j. 31,719 m2 za kúpnu cenu 8 €/m2, 

čo pri celkovej výmere podielov spolu 57,09 m2 predstavuje kúpnu cenu 456,75 €. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 7  Nakladanie a hospodárenie s majetkom obce Poniky 

Podbod 7.4  Zámena pozemkov parc. č. KN “C“ 1334/11 a KN „C“ 1334/8 

Predložil starosta obce 

Jedná sa o zámenu pozemkov na ulici Na Vladárke. Obec zabezpečila písomný overený 

súhlas spoluvlastníčky rodinného domu s.č. 85 k zámene pozemkov. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

zámenu pozemkov KN „C“ 1334/11 o výmere 22 m2, vytvorený z pozemku KN „E“ 8612/1, 

vedený na LV č. 548 vo vlastníctve obce Poniky a KN „C“ 1334/8 o výmere 22 m2, vytvorený 

z pozemku KN „E“ 3600, vedený na LV č. 4511 vo vlastníctve Ján Kapustíka, trvale bytom 

Oremburská 2321/14, Banská Bystrica v zmysle geometrického plánu č. 32010087-01/2016, 

over. dňa 26.02.2016. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 7  Nakladanie a hospodárenie s majetkom obce Poniky 

Podbod 7.5  Žiadosť o odpredaj pozemku žiadateľky Simony Marekovej, Dolná ulica 97, 

Poniky 

Predložil starosta obce 

Jedná sa o pozemok vedúci popri záhrade pri rodinnom dome s.č. 95 smerom do lokality 

Rybníček, ktorý bol a je využívaný ako cesta 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 
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žiadosť o odkúpenie časti pozemku parc. č. KN „E“ 6350/1 cca o výmere 40 m2, t.č. vedený 

na LV 2510 na základe žiadosti Simony Marekovej , trvale bytom Dolná ulica 97, Poniky. 

B) Neschválilo 

odpredaj časti pozemku parc. č. KN „E“ 6350/1cca o výmere 40 m2, t.č. vedený na LV 2510 

na základe žiadosti Simony Marekovej , trvale bytom Dolná ulica 97, Poniky. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 8  VZN obce Poniky č. 1/2016, ktorým sa vyhlasujú záväzné časti územného 

plánu sídelného útvaru Poniky – časť Ponická Huta, časť Ponická Lehôtka podľa zmeny 

a doplnku č. 6 

Predložil starosta obce 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

A.1. Územný plán sídelného útvaru Poniky, Zmeny a doplnky č. 6  

A.2. Spôsob prerokovania návrhu Územného plánu sídelného útvaru Poniky, Zmeny        

a doplnky č. 6 a rozhodnutie o námietkach a pripomienkach vznesených pri jeho prerokovaní. 

A.3. Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č. 1/2016, ktorým sa vyhlasujú záväzné časti 

Územného plánu sídelného útvaru Poniky – časť Ponická Huta, časť Ponická Lehôtka podľa 

Zmeny a doplnku č. 6 . 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

 

K bodu č. 9 Zmena štatútu obce Poniky 

Predložil prednosta Obecného úradu Poniky 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 
zmenu textu Štatútu obce Poniky kde sa v §13, §21 a §47 text „Obecný požiarny zbor“ vo 

všetkých tvaroch nahrádza textom „Dobrovoľný požiarny zbor obce“ v príslušnom tvare. 

B)  Odporučilo 

starostovi obce vydať úplné znenie nového štatútu obce Poniky 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

 

K bodu č. 10 Ročná účtovná závierka obce Poniky 

Predložila p. Božena Bukvajová, účtovníčka Obecného úradu Poniky 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 
správu nezávislého audítora o overení účtovnej závierky Obce Poniky za rok 2015 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 11 Informatívna správa z valného zhromaždenia OPL, spol. s r.o. 

Predložil Ing. Peter Matula, konateľ OPL, spol. s r.o. 

Starosta: dozorná rada OPL spol. s r.o. dňa 29.4.2016 mala v programe zasadnutia kontrolu 

plnenia uznesení valného zhromaždenia. Nebolo splnené uznesenia ohľadne odmien  

a vytvorenia občianskych kontrol na ťažobnú a lesopestevnú činnosť. 

A) Zobralo na vedomie 
A.1.  Informatívnu správu z Valného zhromaždenia Obecného podniku lesov, spol. s r.o. 

A.2. Stratégiu rozvoja  Obecného podniku lesov, spol. s r.o. Poniky 

A.3. informáciu  dozornej rady OPL, spol. s r.o. o nesplnení uznesení Valného zhromaždenia 

OPL, spol. s r.o. č. 20160330/1 a 20160330/2 zo strany konateľov OPL, spol. s r.o. 
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Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 12 Ročná účtovná závierka OPL, spol. s r.o. 

Predložil Ing. Peter Matula, konateľ OPL, spol. s r.o. 

A) Zobralo na vedomie 
správu nezávislého audítora o overení účtovnej závierky spoločnosti Obecný podnik lesov, 

spol. s r.o.  za rok 2015. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu 13 Oprava nádrže na Ponickej Lehôtke 

Predložil pán prednosta 

Starosta: ohľadom opravy nádrže prebehla  diskusia na pracovnom stretnutí poslancov. 

Poslanci sa zhodli, že požiarnu nádrž treba opraviť. Víťazná ponuka je na  6 557,73 eur s DPH. 
Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 
opravu protipožiarnej nádrže na Ponickej Lehôtke na Námestí Mateja Kosca. 

B)  Odporučilo 

starostovi obce uzavrieť zmluvný vzťah s úspešným uchádzačom. 

Termín: do 15.5.2016 

Zodpovednosť: 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

 

K bodu č. 14 Požiadavky a návrhy poslancov z ich volebných obvodov 

Ing. Alena Ježeková: máme nové informácie ohľadne zmeny autobusu do Rooseweltovej 

nemocnice ? 

Starosta: nie mesto nedovoľuje ďalšie linky na miestnej komunikácii.  

Ing. Alena Ježeková: je možné na stránke obce zverejňovať oznamy ohľadne odstávky vody 

a elektriky a pod..  

Prednosta: doména bola hacknutá, napadla aj našu databázu, ktorú sme už obnovili. Ing. 

Ondrejková: odstávky vody nie je možné dať vopred na web, nakoľko vodári to ohlásia len 

ráno tesne pred vykonávaním opravy poruchy a pod..  

Starosta: prebehlo verejné obstarávanie na rekonštrukciu webového sídla obce Poniky, kde 

budú zahrnuté aj OPL, spol. s r.o. aj ZŠ s MŠ. Požiadali sme komisie, aby naplnili obsah na 

webovom sídle, avšak žiadna komisia zatiaľ požiadavku nepredniesla. 

Marek Matuška: dotaz pani Veroniky Šávoltovej a jej bráničky, ktorá bola uzavretá. Podľa nej 

bol problém bol kvôli vypaľovaniu pred rokom, ale tento rok to už nezrealizovali.  

Starosta: bránička bude zamknutá. Minulý rok sme mali podnet, že sa páli lístie a konáre 

v evanjelickom cintoríne, pán Ján Šávolt bol pri tom prichytený pánom prednostom a aj sa 

priznal. Je to vstup do cintorína zo súkromného pozemku. Uzamkli sme aj veľkú bránu aby 

tam nechodili autá do cintorína. Kľúče od veľkej brány sú uložené na obecnom úrade.  Na jar  

boli v evanjelickom cintoríne zase vyvezené konáre. List, ktorý bol doručený p. Veronike 

Šávoltovej – prečítal pán prednosta. V prílohe listu bol zaslaný aj kľúč od bráničky. 

Marek Matuška: vstup do dediny od AGRO Poniky po tabuľu v prícestnom rigole je navýšená 

zemina, ktorá sa prenáša aj na komunikáciu. Je to možné odstrániť ? 

Starosta: prebehlo stretnutie s prevádzkovým majstrom RSCBB, táto krajnica a rigoly by mali 

byť opravené, ale podľa nich nemajú finančné prostriedky. To isté je aj s opravou výtlkov, 

museli sme ich viackrát urgovať aby opravy uskutočnili. 

Ing. Roman Resl: nemá požiadavky 

Ondrej Bukvaj: nemá požiadavky 
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Michal Šávolt: aký odpad sa v súčasnosti vyváža do Lomu v Ponikách? 

Ing. Roman Resl: vyváža sa stavebný odpad a priemyselný odpad z Harmanca.  

Starosta: nájomca lomu má povolenie Banského úradu na ukladanie týchto odpadov. Komisia 

ŽP chce vykonať sondy. 

Ing. Roman Resl: najskôr sme navrhovali sondy, ale teraz by skôr chceli vykonať rozbor 

priemyselného odpadu. Mal to zabezpečiť Ing. Ľuboš Hraško a  zistiť koľko by to stálo. 

Michal Šávolt:  ale vieme čo sa vozilo do lomu v minulosti? 

Ing. Roman Resl: ak chceme zistiť čo sa vozilo do lomu v minulosti, tak potom je potrebné 

urobiť sondy.  

Starosta: lom bol v nájme PD Poniky, firmy pána Košču a od roku 2006 napokon Bielostavu, 

s.r.o.. Je potrebné opýtať sa obyvateľov Poník, ktorí tam pracovali, či tam bol vyvážaný aj 

nebezpečný odpad. Ak tam je takýto odpad bude túto skládku likvidovať obec podľa zákona 

o odpadoch.  

Ing. Roman Resl: realita je taká, že nájomná zmluva je uzavretá na dobu určitú do 

31.06.2021. Na stretnutí Komisie životného prostredia, výstavby a územného plánu pri ObZ 

obce Poniky s pánom Greškom bolo jasne definované, že v lome ťažiť  už nebude. Už bude 

slúžiť na zavážanie odpadu ako rekultiváciu, ale zavážanie  ide dosť do výšky. Je treba 

pozrieť technickú časť plánu a rozbor odpadu z Harmanca a dotazovať p. Grešku, či by nebol 

ochotný ukončiť zmluvu skôr.  

Starosta: principiálne každá zmluva je vypovedateľná, otázka je čo to bude stáť. Obec osloví 

banský úrad aby dodal technický plán sanácie vydobytého priestoru. Navrhol prizvať 

občanov, ktorí pracovali v lome na stretnutie poslancov Ing. Romana Resla a Michal Šávolta 

aby na budúce zasadnutie obecného zastupiteľstva navrhli ako problém s lomom vyriešiť. 

Michal Šávolt: bude sa realizovať oprava prístupových ciest na Dolnej ulici k rodinným 

domom s.č. 107, 108, 109, 112 . 

Starosta: áno bude sa to realizovať. 

Roman Meško : nemá požiadavky    

Ing. Peter Matula: p. Mária Magnová, trvale bytom Ponická cesta 10, Poniky navrhuje na 

Ponickej ceste od RD s.č. 4-11 vybudovať v dĺžke cca. 90 m jednoduché drevené zábradlie 

popri potoku, pozostávajúce z drevených hranolov výšky cca. 80 cm, ktoré by boli od seba 

vzdialené 4m, medzi ktorými by bola natiahnutá páska, alebo drôt (ohradníkový ako sa 

používa pre ovce). 

Dôvodom je ochrana detí, ktoré tam bývajú aby nespadli do potoka.  

Ak by sme do toho išli, je potrebné zabezpečiť 27 kolov dĺžky 1,2 m (vie dodať OPL, cena 

cca. 22 EUR +DPH v rámci nájomnej zmluvy a dodatku č. 11 z 7.10.2013), lanko a klince 

Mgr. Petra Slávová: rekonštrukcia novej úradnej tabule Obce Poniky pred potravinami. Návrh 

preložiť tabuľu na Námestie Pod krížom. 

Dušan Hrčka: úprava vstupu do KD PH a osvetlenie kríža Pod Babou.  

Starosta: je dohoda s Ing. Dušanom Králikom ohľadne osvetlenia kríža. Pán starosta oslovil 

firmu SLOS aby navrhli osvetlenie, doteraz ho nemá k dispozícii. Bude ich urgovať.  

Dušan Hrčka: stále nejde rozhlas v Ponickej Hute. 

Starosta: niekde je pretrhnutá linka. Marián Kochelka sľúbil, že pomôže so zameraním, zatiaľ 

nie je realizované. Je potrebné riešiť rozhlas komplexne. Od domu s.č. 96, Dolná ulica je 

zakopaný kábel na rozhlas, aj spolu s telekomunikačným prepojením do kultúrneho domu 

Ponická Huta, ale ten nie je prerušený.  

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 
požiadavky a návrhy poslancov z ich volebných obvodov. 

B)  Požiadalo starostu obce  

riešiť požiadavky a návrhy poslancov z ich volebných obvodov. 
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Termín: do najbližšieho zasadnutia ObZ 

Zodpovedný: starosta obce 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 15 Diskusia 

Ján Diško: Šachta (naproti Dajane) v Ponickej Lehôtke - je tam prelomená rúra, je potrebné ju 

vymeniť a zaasfaltovať. 

Nechápe ulicu Hriadky: akože cesta nie je vo vlastníctve obce ale pozemok pod záhradami je 

vo vlastníctve obce.  

Starosta: detailnú históriu  nevieme, keď príde pán Diško na obecný úrad vyhľadáme materiál 

a poskytneme informáciu. Žiadali sme Okresný úrad Banská Bystrica, odbor pozemkový 

a lesný, aby cestu vysporiadali o čom boli prítomní informovaní v bode 7, podbod 7.1. 

 

K bodu č. 16 

Záver 

Na záver starosta obce poďakoval prítomným za účasť a spoluprácu a ukončil 12. riadne 

zasadnutie ObZ.  

 

Zapisovateľka:   Ing. Jana Ondrejková  .................................................. 

 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Alena Ježeková  ..................................................  

 

       Ing. Peter Matula   .................................................. 

 

Starosta obce:    Ing. Ján Beňo   ..................................................  
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